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Nuuk 31. marts 2015 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut vedrørende flytning af IPIS. 

 

Spørgsmål: 

 
1. Hvor mange personer, som er omfattet af Handicapforordningen, findes der i Grønland? 

 
2. Hvad er det overordnede formål ved at flytte IPIS til Sisimiut? 

 
3. Hvad er fordelene og ulemperne ved at flytte IPIS til Sisimiut? 

 
4. Hvilke initiativer er der taget for at sikre, at de nuværende medarbejdere, som har en spe-

cialiseret viden, som kan være svær at erstatte, får mulighed for at flytte med når IPIS flyt-
ter til Sisimiut? 
 

5. Hvad vil man gøre for at tiltrække medarbejdere med specialiserede kompetencer, som der 
er behov for? 

 

6. Har der været dialog med frivillige foreninger, fagforeninger eller andre relevante parter 
om flytningens formål og hvad er tilbagemeldingen fra disse samarbejdspartnere? 
 

7. Er der referater fra møder eller skriftlige tilbagemeldinger herom? I så fald bedes de til-
sendt. 
(Medlem af Inatsisartut Aaja Chemnitz Larsen, Inuit Ataqatigiit) 

 
Begrundelse: 
 
Vores økonomi er under pres. Handicapområdet har behov for et generelt kompetenceløft, både 
blandt sagsbehandlere, støttepersoner og andet personale, som arbejder direkte med personer med 
handicap. Derfor vurderes det vigtigt, at de kompetencer, som medarbejderne i dag repræsenterer, 
fastholdes, så der ikke sker en forringelse af den ydelse, som IPIS yder overfor personer med handi-
cap og deres pårørende.  
 

Der er behov for en generel udvikling af tilbud til personer med handicap og til deres pårørende, som 
kan skabe bedre vilkår for alle personer med handicap i hele Grønland og til tiltag, som kan sikre at 
Grønland lever op til FN´s Handicapkonvention.  
 

Spørgsmålene bedes besvaret inden 10 arbejdsdage. 

 


